
Аннотация. 

 Терроризм в контексте глобализирующегося мира/ Марченко Анны 

Павловны; Фа-культет философии и социальных наук, Кафедра социологии; 

науч. рук. Ж.М. Грищенко.  

Объект исследования: политический терроризм. 

Предмет исследования: закономерности формирования и функционирования 

терроров. 

Цель работы: определить сущность политического терроризма и его 

признаки проявления в качестве феномена гражданского общества. 
 В данной работе изучены вопросы политического терроризма в качестве 

феномена гражданского общества, факторы его становления. Исследованы 

понятия террористического режима и политического лидерства и влияния, 

определены их особенности на основе проведенного изучения. На основе этого 

выработаны основные особенности и предложения по борьбе с терроризмом и 

развитием собственной ответственности за свой выбор. Представлены 

теоретические материалы по изученной проблеме в данной работе. 
 

Annotation. 

 Terrorism in the context of a globalizing world / Marchanka Anna Pavlovna; Fa-

culture of philosophy and social sciences, Department of Sociology; sci. hands. 

J.M. Grishchenko. 

Object of research: political terrorism. 

The subject of the study: the patterns of the formation and functioning of terror. 

The purpose of the work is to define the essence of political terrorism and its signs 

of manifestation as a phenomenon of civil society. 

 In this paper, issues of political terrorism as a phenomenon of civil society, factors 

of its formation are studied. The concepts of the terrorist regime and political 

leadership and influence are investigated, their features are determined on the basis 

of the conducted study. On the basis of this, the main features and proposals on 

combating terrorism and developing their own responsibility for their choice have 

been worked out. Theoretical materials on the problem studied in this paper are 

presented. 


